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KRFF § 15 

Val av justeringsperson 

Ärendebeskrivning 
Gisela Ruthér väljs att jämte ordförande justera dagens protokoll. 
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Utdragsbestyrkande 

 

KRFF § 16 

Godkännande av dagordning 

Ärendebeskrivning 
Kommunala rådet för funktionshinderfrågor beslutar att godkänna dagordningen.  
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Justeringspersons signatur 

 

Utdragsbestyrkande 

 

KRFF § 17 

Tillgänglighetsbrister på stadsbiblioteket 

Ärendebeskrivning 
Kanslichef Mattias Fyhr informerar: En fråga som inkommit och som 
Kanslienheten delvis haft den del intresse i, med anledning av vallokaler under de 
allmänna valen, är att efter Stadsbibliotekets renovering så har det 
uppmärksammats flera tillgänglighetsbrister.  
 
Det saknades markeringar vid hissen och vid trappan upp till andra våningen, men 
det ska vara korrigerat nu. Däremot saknas kontrastmarkering vid trappan på 
våning två. Det var också synpunkter på kontakter på väggarna, men det ska vara 
markerat nu hur man ska trycka på dem. Tidsspannet på dörrarna har också 
korrigerats så tiden ska vara förlängd.  
 
Det kvarstår fortfarande tillgänglighetsbrister som t.ex. avsaknad av flera 
kontrastmarkeringar och att hörsalens dörrar inte går att ställa upp under längre tid 
samt att ledstråken går helt fel eller slutar i tomma intet. Mathias Fyhr tar med sig 
synpunkterna tillbaka för vidare hantering.  
 
Beslut 
Kommunala rådet för funktionshinderfrågor beslutar 
 
att notera informationen. 
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Kommunala rådet för 
funktionshinderfrågor 
2023-05-31 

Justeringspersons signatur 

 

Utdragsbestyrkande 

 

KRFF § 18 

Information kring boendeutveckling 

Verksamhetschef Filippa Swanstein har tidigare informerat om arbetet som pågår 
inom funktionsstöd och boendeutveckling i allmänhet. Sedan i höstas har det 
arbetats aktivt med boendestrukturen i sin helhet med gatuadresser och rätt 
beteckning; service- eller gruppbostad. En genomlysning har gjorts för att se så rätt 
hyresgäst bor i rätt boende eftersom behoven kan ha förändrats över tid. En 
person kan ha gjort boendekarriär och gått från satellitlägenhet till befintlig 
servicebostad. Arbetet med genomlysningen är inte riktigt klart utan pågår 
fortfarande. Målsättningen är att kvalitetssäkra så vi vet att vi ger rätt insatser till 
den boende samt att det är rätt profil på boendet. Om det gått över från en 
personkrets till att bli mer en annan personkrets så behöver det boendet rustas för 
det.  
 
Gisela Ruthér, FUB, anser att det är bra att det ses över så det blir rätt boendeform 
utifrån behov. Boendekarriär är inte ett bra uttryck. En person ska ha det boende 
som motsvarar behovet bäst och behovet kan ju ändras så personen behöver flytta 
tillbaka igen. Gisela påpekar att gruppboendenas e-postpostadresser är ändrade på 
ett bra sätt. Däremot är det konstigt att det står gruppbostad på e-postadresserna 
till servicebostäderna. Innan stod det servicebostad. Det borde det kunna stå nu 
också anser Gisela.   
 
Katarina Nilsson undrar om det finns bostäder så det är möjligt att göra de 
omflyttningar som behövs? Filippa beskriver den händelsekedja gjort att 
möjligheter kan ges och beskriver processen för att göra omflyttningar möjligt.    
 
Mikael von Krassow undrar om det finns gruppboenden även i Strövelstorp och 
Vejbystrand? Filippa svarar att det finns 22 olika boenden och satellitboenden. I 
Munka Ljungby finns det två boenden. I Strövelstorp finns ett barnboende som 
kommer användas under renoveringsprocessen. I Vejbystrand finns det två 
boenden. Tekniskt sett så ska de finnas gruppboende på alla områden rent 
geografiskt. När nya bostadsområden planeras tänker man in gruppboenden redan 
från början och utifrån de behov som finns försöker man finna lämpliga tomter. 

Beslut 
Kommunala rådet för funktionshinderfrågor beslutar 
 
att notera informationen.  
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KRFF § 19 

Välfärdsteknik och digitalisering 

Ärendebeskrivning 
Verksamhetschef Filippa Swanstein informerar: Inom funktionsstöd har man 
arbetat med välfärdsteknik och digitalisering på olika sätt och testat terapikatter, 
terapihundar, aktivitetsvästen joyvest och TurnAid-lakan för att se vilka produkter 
som kan passa målgruppen i kretsen. Det arbetet är nu förstärkt vad gäller 
terapikatterna för att se om det passar målgruppen och om det ska införas på ett 
bredare plan i verksamheten.  
 
Ett pilotprojekt har påbörjats med ett verktyg som heter Boet. Boet är en app i 
form av ett planeringsverktyg för både personal och boende som ger den boende 
mer delaktighet i sin vardag. Pilotprojektet har varit i gång ett par månader. 
Avstämning har skett med leverantören om vad man kan se i analysen, vad kan 
man påverka för att få en mer meningsfull dag? Korpgränd är nästa boende som 
kommer testa för att se om det ger ett mervärde och om det bör införas på bredare 
plan. Appen ger mest för individen som får en mycket större livskvalitet och större 
påverkan på sin vardag. Förbättringar av produkten kommer göras för de som har 
tal- eller synnedsättning, så en ännu bredare grupp kan ta del av produkten.  
 
Gisela Ruthér, FUB, förtydligar att med appen går det se på ett tydligare sätt om 
brukaren tackar nej till en aktivitet och hitta orsaken till varför; om det beror på 
personalen eller om den enskilde valt ”fel” aktivitet som inte passar. 
 
En utvärdering av projektet kommer ske under hösten och verksamhetschef 
Filippa Swanstein återkommer med redovisning av den.  
 
Rådet vill gärna få en förevisning av appen vid ett lämpligt sammanträde.  
 

Beslut 
Kommunala rådet för funktionshinderfrågor beslutar 
 
att notera informationen. 
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KRFF § 20 

Kompetensstruktur 

Ärendebeskrivning 
Verksamhetschef Filippa Swanstein informerar om kompetensstrukturen inom 
Funktionsstöd:  
 
När det gäller titeln vårdare så har arbetsgivaren haft dialog med de fackliga 
organisationerna och landat i en process för att ändra titeln till stödpedagog, 
stödassistent eller stödbiträde. Ett arbete med validering pågår; när är man biträde 
och när är man assistent? Vad säger regler och bestämmelser. Förhoppningen är att 
det är klart under hösten så det kan vara i gång vid nyår. 
 
Utifrån de kompetenser som behövs, så borde verksamheten ha en samordnande 
stödpedagog. Inom funktionsstöd finns det idag en samordnare kopplad till 
respektive enhetschef. I andra kommuner kan den vara kopplad ut i verksamheten, 
så en enhet på fyra bostäder har fyra stödpedagoger. Det skulle innebära bättre 
förutsättningar för att jobba mer pedagogiskt och stödjande. 
 
Rådet diskuterar vidare vilka utbildningar som krävs och vilken utbildning 
personalen inom funktionsstöd har idag.  
 
 
Beslut 
Kommunala rådet för funktionshinderfrågor beslutar 
 
att notera informationen.  
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KRFF § 21 

Svar på skrivelse från FUB om brandsäkerhet  

Ärendebeskrivning 
Gisela Ruthér, FUB, har sänt en skrivelse till Kommunala rådet för 
funktionshinderfrågor om brandsäkerhet.  
FUB önskar få en redogörelse för hur Funktionsstöd säkerställer brandsäkerheten 
för brukarna på grupp- och servicebostäder. Dels utifrån brandövningar för både 
brukare som personal, och brandutbildning för personal. 
 
Verksamhetschef Filippa Swanstein har besvarat frågorna skriftligt och tar bland 
annat upp att arbetet med brandsäkerhet följer en systematisk struktur för kontroll 
och uppföljning i det systematiska kvalitetsarbetet där samtliga enheter redovisar 
status varje kvartal eller tertial. Verksamheterna har ett sedan många år väl inarbetat 
och tydligt arbete kring brandsäkerhet.  
 

Beslutsunderlag 
Svar på skrivelse från FUB, upprättat av verksamhetschef Filippa Swanstein. 
Skrivelse från FUB, daterad den 20 februari 2023. 
 

Beslut 
Kommunala rådet för funktionshinderfrågor beslutar 
 
att notera informationen.  
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KRFF § 22 Dnr. NOS 2023/106 

Svar på skrivelse från FUB till KRFF om avvikelser, 
synpunkter och klagomål 

Ärendebeskrivning 
Gisela Ruthér, FUB, har sänt en skrivelse till Kommunala rådet för 
funktionshinderfrågor, med önskemål att kommunen redovisar statistik för 
inkomna avvikelser, synpunkter och klagomål samt lex Sarah anmälningar för 2022 
specificerat utifrån respektive LSS insats, samt vilka åtgärder som vidtagits.  
 
Som svar på skrivelsen har följande skrivelser översänts till FUB:  
Sammanställning Synpunkter och klagomål 2022 
Sammanställning Lex Sarah 26 aug tom 31 dec 2022 
Sammanställning Fel och brister 2022 
 
Verksamhetschef Filippa Swanstein håller med FUB om att avvikelsehanteringen är 
ett utvecklingsområde. Troligtvis dokumenteras inte alla avvikelser eller synpunkter 
och klagomål.  
 

Beslut 
Kommunala rådet för funktionshinderfrågor beslutar 
 
att notera informationen.  
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KRFF § 23 

Återkoppling från Ängelholmslokaler gällande 
tillgänglighetsfrågor Kronohäktet 

Ärendebeskrivning 
Kommunala rådet för funktionshinderfrågor har tidigare behandlat frågan om 
bristande tillgänglighet till Kronohäktet och har nu fått svar från Ängelholmslokaler 
om att förbättringsåtgärder är genomförda: Trappa, trappräcke, 
synskademarkeringar, ramp, skylt och ringklocka är åtgärdat. Ängelholmslokaler 
föreslår att anslaget som informerar om ringklockan kanske borde flyttas, så det 
sitter jämte ringklockan. Ölandstenen på marken kan Ängelholmslokaler inte göra 
något åt utan det är en större fråga som kommunen får ansvara för.  

Birgit Persson, som initierade ärendet i Kommunala rådet för 
funktionshinderfrågor, har via Conny Jansson lämnat in följande synpunkter på 
åtgärderna: trappan i mitten saknar räcken. Ringklockan går inte ta sig fram till i 
rullstol på grund av kullersten. Det är svårt om man är ensam och sitter i rullstol att 
komma fram till ringklockan. 
  
Hans Hammargren vill gärna skicka med att skylten borde vara utformad med gul 
bakgrund och svart text på. 
 

Beslut 
Kommunala rådet för funktionshinderfrågor beslutar  
 
att notera informationen, samt 
 
att sända ovanstående synpunkter på åtgärderna tillbaka till Ängelholmslokaler.  
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KRFF § 24 

Information om renovering av LSS bostäder  

Ärendebeskrivning 
Olivia Malmberg, strategisk fastighetsutvecklare, informerar om förstudien som 
pågår i och med den beslutade renoveringen av gruppboenden. Utifrån rapporten 
”Upprustningsbehov av gruppbostäder inom Ängelholms kommun” beslutade 
kommunstyrelsen under hösten 2022 att tillbyggnad och renovering ska göras av 
åtta gruppboenden;  
två boenden av byggnadstyp A, fem boenden av byggnadstyp B samt ett boende 
som förvaltas av Ängelholmshem. Två gruppboenden åt gången kommer renoveras 
för att få en sammanhängande renoveringskedja. Från i vintras och fram till nu så 
har arbetet inneburit att uppskatta skick och yta. I förstudien har också ingått att 
titta på detaljplanerna för dessa boenden för att se om det ev. behöver ändras för 
att uppfylla rätt nivå. 
 
Först ut är gruppboendena på Selma Lagerlöfs gata och Norregårdsgatan. 
Preliminär tidplan: Projektering 1 år, start efter sommaren. Produktionstid 1 år.  
Hela renoveringskedjan beräknas vara klar under 2028. 
 
En av anledningarna till att renoveringen genomförs är att räddningstjänsten haft 
synpunkter på säkerheten.  

Rådet diskuterar på vilket sätt respektive gruppboende kommer renoveras och hur 
de kommer vara utformade efter ombyggnationen. Gisela Ruthér, FUB, undrar om 
köksskåp och garderober kommer att gå upp i tak i de nya boendena. Detta för att 
underlätta städning. Olivia svarar att det kommer att byggas upp i tak. Likaså 
kommer man att bygga upp i tak på alla gruppbostäder i samband med 
renoveringarna. Däremot inte på de grupp- eller servicebostäder som inte har 
kommunen som fastighetsägare. Det betyder till exempel att Gasverksgatans 
servicebostad kommer ha fortsatt mellanrum mellan köksskåp och garderober. 
FUB undrar hur städning av dessa ytor ska utföras då brukaren inte kan städa dessa 
själva. Personal får ju inte gör detta utifrån fallrisken. Ordförande kan inte svara på 
hur städning av dessa ytor ska utföras när vare sig personal eller brukare kan eller 
får göra detta.  
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Beslut 
Kommunala rådet för funktionshinderfrågor beslutar  
 
att notera informationen.  
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KRFF § 25 Dnr. NOS 2023/71 

Anmälningsärenden KRFF 

Ärendebeskrivning 
Följande ärenden anmäls till Kommunala rådet för funktionshinderfrågor:  

• Nämnden för omsorgs och stöds beslut den 18 april 2023, § 58:  
Tillfälligt utökad habiliteringsersättning 2023 

Beslut 
Kommunala rådet för funktionshinderfrågor beslutar 

 
att notera informationen.  
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KRFF § 26 

Övrigt 

Skrivelser till funktionshinderrådet 
Ordföranden Ingela Sylwander tar upp skrivelser inkomna från FUB till diskussion. 
Ett par av dessa skrivelser berör frågor som kom upp under en politisk  
paneldebatt inför RKL-valet 2022; breddning av aktiviteter och mötesplatser för 
personer med intellektuella funktionsnedsättningar samt varför inte personer med  
daglig verksamhet får arbeta på helger. Eftersom frågorna berör det politiska  
arbetet är skrivelserna sända till politiken för besvarande. Det är viktigt att frågorna  
utformas så att de berör nämndens verksamhet för att rådet ska kunna besvara  
skrivelser från föreningarna.   
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